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BESLUITENLIJST        Gemeenteraad 
 
Status  : openbare vergadering  
Datum  : donderdag 17 april 2025 
Aanvang  : 20.00 uur  
Locatie  : raadzaal  
 
Aanwezig: 
Voorzitter: de heer P.J. Rehwinkel (burgemeester) 
Griffier: mevrouw J.A.M. Timmerman 
De raadsleden: mevrouw F.Z. Achahboun (NieuwElan), mevrouw C.J. Blom-de Ruiter 
(ChristenUnie), de heer C.J.P. Boere (NieuwElan), de heer M.H. du Chatinier (ChristenUnie) 
en mevrouw K.M.H. van Dam (D66), de heer J.N. van Gool (CDA), mevrouw G. Groep-
Eijsackers (Alphen voor elkaar), mevrouw A. de Groot-Slagter (RijnGouweLokaal), de heer R. 
van Heusden (ONS Alphen), mevrouw P.C.H. Hoogenes-van Noort (NieuwElan), mevrouw J. 
Huls (GroenLinks), de heer A. de Jeu (NieuwElan), de heer K.N. de Jong (NieuwElan), de heer  
E.A.J. van Kampen (Alphen voor elkaar), de heer G. Kapteijn (GroenLinks), mevrouw D.C. 
van Kleef-Jansen (VVD), de heer R.J. van Kuijk (SGP), de heren J. Kuijpers (VVD) en P.T.F. 
Langerak (NieuwElan), de heer M. van Lent (GroenLinks), mevrouw W.E.F.T. van der Louw-
Vergeer (CDA), de heer J.C. Matthijssen (VVD), de heer P.J.A. Morssink (D66), de heer F.M.S. 
Out (CDA), de heer W.C.M. Ponsioen (CDA), mevrouw E.F.M. Scholtens (VVD), mevrouw R. 
Sterk (PvdA), de heer E. Straver (PvdA), mevrouw P.M. Thoomes (GroenLinks), mevrouw 
F.M.S. Verloop (Forum voor Democratie), de heer M. Vermeulen (CDA), de heer P.A.G. 
Versteeg (ONS Alphen), de heer K.C. Verwoerd (D66), De heer R.C. Vlieland (VVD),de heer 
M. de Vries (D66), de heer E. Zevenbergen (NieuwElan) en de heer F.J.M. van Zuylen 
(GroenLinks)  
En de wethouders de heren, G. van den Ham, J.G. Schotanus, A.J. Breeuwsma, en mevrouw 
A.M. Noordermeer-Krommendam, wethouder G.P. van As 
Afwezig: de heer R.B. Driesen (GroenLinks) en de heer J.C. Matthijssen (VVD) 

 
 

1. Opening en vaststellen agenda 
Woord van welkom aan alle aanwezigen en in het bijzonder de familie Verschuur.  
Bericht van verhindering van de heren Driesen en Matthijssen.  
De raadsleden mevrouw Groep-Eijsackers en de heer Van Kampen zetten hun werkzaamheden 
voort onder de naam Alphen voor elkaar. 
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
De burgemeester staat stil bij het overlijden van mevrouw Verschuur, fractievoorzitter Beter Alphen. 
Zij was meer dan 25 jaar een markant raadslid in onze gemeente. De burgemeester spreekt veel 
dank uit voor haar inzet. Hij spreekt uit dat onze gedachten bij haar familie en dierbaren zijn en wij 
hen sterkte wensen in deze moeilijke tijd.  
 

2. Besluitenlijst 27 maart 2025 
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De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

3. Vragenhalfuur 
De vragen van de heer De Jong over leegloop van het winkelcentrum, mede als gevolg van het 
gebrek aan nieuwe woningen, worden door wethouder Van As beantwoord: het college erkent de 
urgentie dat Koudekerk aan den Rijn dringend woningen nodig heeft. Hij is daarover voortdurend in 
gesprek met de provincie Zuid-Holland. Er zijn verschillende redenen waarom de woningbouw in 
Koudekerk aan den Rijn lastig van de grond komt. Een groot project als Rijnpark is niet doorgegaan 
vanwege vele bezwaren van omwonenden, het project ‘tussen de kerken’ is vertraagd door 
vervuilde grond en de aan te leggen ontsluiting. De provincie is niet bereid mee te werken aan 
ontwikkeling van Het oog van Koudekerk. Wat betreft de plannen achter de kerk: de initiatiefnemer 
is nu bezig om te gaan bouwen op de locatie De Pastorie. De Pastorie zal “achterlangs” ontsloten 
worden op de Dorpsstraat. In aansluiting daarop zal de locatie Tussen de Kerken ter hand genomen 
worden. De voorbereidingen daarvan zijn opgestart. Een ander plan betreft project Weidevogel met 
naar schatting zeker 275 woningen, dat in 4 fasen kan worden gerealiseerd. Maar ook hierover 
moet toestemming komen van de provincie. Daardoor is dit een plan voor de langere termijn. Op de 
korte termijn werken we aan de projecten Tussen de kerken, De Pastorie en de Hoogewaard. In 
totaal worden hiermee zo’n 150 woningen gebouwd.  
 

4. LIS 
➢ 4.1.a: uitbreiden categorieën afvalstoffenheffing: de heer Verwoerd is tevreden met deze 

meer rechtvaardige manier van afvalstoffenheffing en kijkt uit naar de commissie- 
bespreking over dit onderwerp; 

➢ 4.1.d: verduurzaming MAVA: de heer Verwoerd is blij met de wijze waarop de motie is 
afgedaan. Wel vraagt hij om een evaluatie na één jaar om de resultaten met de doelgroep in 
een informatie markt te bespreken; 

➢ 4.1.e: raadsbrief opening Makerslab; verzoek van de fractie GL om deze brief te betrekken 
bij de toekomstige besprekingen over De Werf; 

➢ 4.1.g: afdoening aantal stembureaus: de heer De Vries dankt het college voor de 
zorgvuldige beantwoording en afdoening van deze motie; 

➢ 4.1.k: herontwikkeling Dillenburg: op verzoek van D66, GL, RGL en FvD wordt dit onderwerp 
besproken in een commissie; 

➢ 4.1.l: The Winston afwijken eis 10% middeldure huurwoningen: de heer Van Kuijk betreurt 
de afwijking van percentage middelhuur, ook hieraan is immers een nijpend tekort. Ook de 
onderbouwing voor deze afwijking is volgens hem niet steekhoudend.  
De heer Kapteijn kan zich daarentegen vinden in de verhoging van het percentage sociale 
huur van 28% naar 40%. Mevrouw De Groot is van mening dat deze aanpassing nader 
besproken moet worden: er komt dan wel meer sociale woningbouw, maar ook aan 
middeldure huurwoningen is groot gebrek en er ligt bovendien een overeenkomst waaraan 
men zich dient te houden; 

➢ 4.3.a: aanpak netcongestie: verzoek de heer Van Zuylen om dit te bespreken bij de 
commissiebespreking van het Programma energietransitie; 

➢ 4.3.b: beoordeling financiële bijdrage citymarketing evenementen 2025: De heer Van Lent is 
onaangenaam verrast dat geen subsidie wordt gegeven aan Kaju Putih voor de viering van 
60 jaar Molukse wijk omdat dit niet zou bijdragen aan de doelen van city marketing. Het is 
immers een evenement dat Alphenaren verbindt. Hij vraagt de wethouder of dit besluit kan 
worden herzien en alsnog geld voor de viering ter beschikking kan worden gesteld; De heer 
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Van Kuijk vindt het principieel onwenselijk dat gemeenschapsgeld wordt besteed aan 
evenementen die geheel of gedeeltelijk op zondag plaatsvinden; 

➢ 4.3.d: aanvraag toewijzing zoekgebied aardwarmte: verzoek van de heer Van Zuylen om dit 
te bespreken bij de commissiebespreking van Programma energietransitie; 

➢ 4.3.c: beantwoording art 40 vragen raadslid Morssink over handhaving flitspalen in 30 km/u 
gebieden: dank voor de uitvoerige beantwoording en hij ziet uit naar het vervolg. 
 

 De raad stemt in met de overige afdoeningsvoorstellen. 
 

5. Debat over actuele politieke ontwikkelingen 
De burgemeester leidt dit agendapunt als volgt in: nu de VVD niet langer deel uitmaakt van de 
coalitie is een nieuwe politiek situatie ontstaan. Om te zorgen voor bestuurlijke stabiliteit hebben 
de overgebleven fracties voorliggend voorstel opgesteld. Alvorens het debat hierover te voeren, 
speekt de burgemeester namens het gemeentebestuur woorden van dank uit voor de jarenlange 
inzet van wethouder Noordermeer voor onze gemeente. 
Het voorliggend raadsvoorstel wordt vervolgens door de opstellers toegelicht: vanuit een gedeelde 
zorg over de bestuurlijke stabiliteit van de huidige coalitie en het vertrouwen van inwoners, zijn op 
initiatief van de fractievoorzitters van de overgebleven coalitiepartijen gesprekken gevoerd met de 
overige fractievoorzitters. Deze gesprekken waren open en constructief. De voorkeur van de 
partijen waarmee gesproken is, gaat uit naar een breed traject in de raad waarin op korte termijn de 
stabiliteit wordt geborgd. De huidige rompcoalitie (CDA, D66, Nieuw Elan) gaat door waarbij de 
overige fracties via constructieve samenwerking en breed gedragen afspraken in de raad bijdragen 
aan bestuurlijke continuïteit. Voor de resterende bestuursperiode wordt dan gewerkt op basis van 
een raadsprogramma waarin de nadruk ligt op grote, inhoudelijke dossiers waarop 
overeenstemming mogelijk is. Ook zal worden gezocht naar een tijdelijke externe wethouder, ter 
versterking van het college. 
Mevrouw Scholtens licht in het kort het vertrek van de VVD fractie uit de coalitie toe; de politieke 
gebeurtenissen van de afgelopen maanden en de bejegening in de coalitiegesprekken zijn 
aanleiding geweest om uit de coalitie te stappen. Wethouder Noordermeer heeft vervolgens ook 
haar ontslag ingediend, een en ander wordt toegelicht in haar ontslagbrief. Er was niet langer 
sprake van een werkbare respectvolle samenwerking. De VVD wil iets betekenen voor de inwoners 
van de gemeente, hetgeen binnen deze coalitie steeds moeilijker werd. Er ligt een voorstel voor 
brede samenwerking met een wethouder van buiten. De VVD fractie wacht eerst het debat af 
alvorens hierover een standpunt in te nemen. Ongeacht de uitkomst van het debat, gaat de VVD 
haar verantwoordelijkheid niet uit de weg en zal zij meewerken aan oplossingen in het resterende 
jaar van deze bestuursperiode. 

 
In het daaropvolgende debat wordt gesproken over reflectie op de afgelopen periode, de 
volgordelijkheid van de in het raadsvoorstel opgesomde punten, de onrust in de ambtelijke 
organisatie, de inrichting van en cultuur in de organisatie en de noodzaak van een onafhankelijk 
onderzoek hiernaar, de rolvastheid van alle betrokkenen, het functioneren van zowel raad als 
college. Ook wordt ongenoegen geuit over de uitvoering van een breed gedragen motie over een 
dienstbare organisatiestructuur en het uitblijven van een inhoudelijk gesprek hierover. Tot slot 
wordt door mevrouw De Groot opgemerkt dat in het kader van het lopende WOO verzoek van AD en 
Follow the Money een aantal brieven is verstrekt die buiten de reikwijdte van het WOO verzoek 
vallen, hetgeen volgens haar in strijd is met de wet. Bovendien is geen gelegenheid aan betrokkene 
geboden voor het indienen van een zienswijze alvorens de brieven openbaar zijn gemaakt. 
Na een schorsing wordt een geamendeerd raadbesluit voorgesteld dat als volgt luidt: 
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1. Het college te verzoeken een overzicht op te stellen van bestuurlijke thema’s en 
uitvoeringsopgaven voor het komende jaar, als input voor de inhoudelijke uitwerking op de in het 
komende jaar aan de orde zijnde (grote) thema’s; 

2. Een themasessie te organiseren in april/mei, waarin samen met de voltallige raad de inhoudelijke 
kaders van het brede raadsprogramma worden uitgewerkt; 
 

Als overeenstemming is bereikt op punt 2 kan er besloten tot: 
 

3. Het uit spreken dat er voor de resterende bestuursperiode wordt gekozen voor brede 
samenwerking in de raad, gebaseerd op gedeelde inhoudelijke prioriteiten en zonder vorming van 
een nieuwe coalitie;  

4. Een zorgvuldig en vertrouwelijk proces voor de benoeming van een tijdelijke, externe wethouder(s), 
gericht op versterking op specifieke inhoudelijke dossiers, in afstemming met de behoeften van het 
college, ook qua portefeuilleverdeling. Alle fracties kunnen vertrouwelijk kandidaten aandragen. De 
raad besluit uiterlijk in mei over de benoeming;  

5. De voortgang op het brede raadsprogramma periodiek te bespreken, bij voorkeur in samenhang 
met reguliere rapportages zoals de kwartaalrapportages.  
 
Een tabel met een tijdplanning is naar aanleiding van het debat toegevoegd aan de stukken bij de 
vergadering.  
 
Reactie college 
Wethouder Breeuwsma betreurt de huidige bestuurlijke situatie en wijst op de gewijzigde financiële 
situatie waardoor een aantal ambities onder druk komt te staan. Desondanks gaan ook veel dingen 
goed. Hij spreekt waardering uit voor de gedrevenheid van de ambtelijke organisatie. Het college 
waardeert het dat partijen willen samenwerken t.b.v. de bestuurlijke stabiliteit. Het college loopt 
niet weg voor haar verantwoordelijkheid en dat betekent ook soms erkennen dat fouten zijn 
gemaakt en verkeerde inschattingen zijn gedaan. Dat betekent echter ook het serieus nemen van 
signalen, hetgeen heeft geleid tot een interventie op de portefeuille jeugd. Deze interventie was 
gericht op het brengen van rust in de organisatie en de ambtelijk/bestuurlijke samenwerking te 
verbeteren, niet met als doel iemand te beschadigen. Desondanks heeft een dergelijk besluit zijn 
weerslag in de beeldvorming. Het besluit van de VVD om uit de coalitie te stappen heeft het college 
verrast, het streven is altijd geweest er met elkaar uit te komen. Het college is graag bereid in 
constructieve samenwerking met de raad verder te gaan. 
 
Wethouder Schotanus schetst een actueel beeld van de acties die op het gebied van Jeugdzorg 
lopen en spreekt zijn waardering uit voor het vakmanschap van de ambtelijke organisatie, Oog voor 
Thuis en de samenwerkende uitvoeringspartijen en de verbinding tussen alle betrokkenen. Wat 
betreft het WOO verzoek en de verstrekte brieven gaat hij graag met mevrouw De Groot hierover 
nader in gesprek.  De raad krijgt t.z.t. alle documenten. 
 
Wethouder Van den Ham biedt zij excuus aan voor het afzeggen van een aantal afspraken inzake de 
uitvoering van de motie dienstbare organisatiestructuur. De brief die nu bij de stukken zit, is een 
eerste aanzet tot verder uitvoering van de motie, waarover hij graag met de raad in gesprek gaat. 
Ook wethouder Van den Ham spreekt zijn waardering voor de ambtelijke organisatie uit. 
 
Het geamendeerde raadsvoorstel wordt door alle partijen ondersteund, met uitzondering van de 
VVD. Mevrouw Scholtens licht het standpunt van haar fractie toe: de VVD is niet betrokken bij de 
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totstandkoming hiervan. Desondanks is de VVD bereid verantwoordelijkheid te nemen en te bezien 
op welke wijze zij hieraan op termijn kan bijdragen. 
 
De raad besluit met 32 stemmen voor en 4 stemmen tegen (VVD) akkoord te gaan met het 
geamendeerde raadsbesluit.  
 

6. Gemeenschappelijke regeling Holland Rijnland 
Stemverklaring van mevrouw Verloop: zij stemt tegen omdat sprake is van een inconsistentie. In 
meerdere wijzigingsrondes werd gestreefd naar een verkleining van het aantal leden in het AB, 
maar nu wordt het aantal leden verhoogd van 26 naar 39 zonder deugdelijke motivatie. Gezien de 
focus op efficiëntie en kostenbesparing is dit moeilijk te rechtvaardigen. Daarom stemt zij tegen dit 
voorstel. 
 
De raad besluit de gemeenschappelijke Regeling Regio Holland Rijnland vast te stellen met 33 
stemmen voor en drie stemmen tegen (FvD en AvE). 
 

7. Experiment nieuw stembiljet (3543749) 
Aan de orde geweest in de raadscommissie financieel bestuurlijk en publiek domein van 10 april 
2025. 
Stemverklaringen  
De heer Zevenbergen: De fractie NE stemt tegen dit voorstel omdat de verkiezingen helder en 
zorgvuldig moeten verlopen zonder verwarring. Het eerdere experiment leidde tot ongeldige 
stemmen en opvallende stempatronen. Iedere stemt telt en juist bij lokale verkiezingen is 
herkenbaarheid en toegankelijkheid cruciaal. 
 
 De heer Van Kuijk is voor dit voorstel. Het eerdere experiment is naar tevredenheid verlopen, er is 
een goede evaluatie geweest en op basis daarvan zullen communicatie en voorlichting verder 
verbeterd worden en daar heeft zijn fractie alle vertrouwen in.  
 
Mevrouw De Groot stemt tegen dit voorstel. De fractie RGL is voorstander van deelname aan het 
experiment bij landelijke verkiezingen, maar niet bij lokale verkiezingen. Bij 
gemeenteraadsverkiezingen kies je voor een persoon en de persoonlijke herkenbaarheid wordt 
teniet gedaan als de namen niet op het stembiljet vermeld staan. Ook de Vereniging van 
Raadsleden vindt het experiment met het nieuwe stembiljet zonder namen onwenselijk. Bovendien 
ligt het aantal ongeldige stemmen hoger en zijn de marges klein waardoor een zetel kan afhangen 
van een paar stemmen. 
 
De raad besluit met 28 stemmen voor en 8 stemmen tegen (NE en RGL) om deel te nemen aan het 
tweede experiment van het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) met een 
nieuw stembiljet tijdens de volgende verkiezingen. 
 

8. Agenda groene leefomgeving (3533721)  
Aan de orden geweest in de raadscommissie ruimtelijk en economisch domein van 10 april 2025.  
Stemverklaringen 
Mevrouw Verloop: zij steunt de groene ambities maar de uitvoering roept vragen op: er wordt 
gesproken over ecologische kaders maar waar blijft de financiële basis? Het label ‘budget neutraal 
betekent geen budget, wel ambities. Zorg eerst dat bestaande groenbeheer op orde is, en dan onze 
wijken weer groener maken. 



6 
 

 
De heer Van Zuylen: GL ziet deze agenda als een welkom startpunt van een ambitieus groenbeleid. 
Daar is nog wel veel voor nodig zoals minder bomenkap, beteré participatie en meer groene 
ommetjes. We blijven dit dossier met interesse volgen. 
 
De raad besluit unaniem de Agenda Groene Leefomgeving 2025-2030 vast te stellen. 
 

9. Project Edelhof Nota van Uitgangspunten (3503345) 
Aan de orde geweest in de raadscommissie ruimtelijk en economisch domein van 3 april 2025.  
Stemverklaringen 
De heer Morssink: complimenten voor een prachtig initiatief dat getuigt van creativiteit van de kant 
van de gemeente. Dit plan past heel goed bij en in deze wijk en is een impuls voor de leefbaarheid. 
D66 heeft extra aandacht voor woningen voor ouderen en jongeren. Steun voor dit voorstel. 
 
De heer Kapteijn; dit is een mooi plan met in groen gebouwde woningen in plaats van de huidige 
lelijke bebouwing. Daarbij is actief geparticipeerd. Hopelijk vinden veel van de ingebrachte wensen 
een plek in het bestek voor de aanbesteding. 
 
Mevrouw Verloop: steun voor dit voorstel. Het is belangrijk nieuwe woningen te bouwen maar ze 
maakt zich wel zorgen voornetcongestie. Ook zijn de huren aantoonbaar hoger dan de huizen die 
vaak worden achtergelaten. Dit kan doorstroming bemoeilijken. We hopen dat project zowel 
haalbaar als toegankelijk blijft voor onze inwoners. 
 
De raad besluit unaniem de Nota van Uitgangspunten Edelhof vast te stellen.  
 

10. Hoofdlijnenakkoord Gnephoek (3535394) 
Aan de orde geweest in de raadscommissie ruimtelijk en economisch domein van 3 april 2025.  
Stemverklaringen 
De heer Morssink: dit is een belangrijke stap in de ontwikkeling van de Gnephoek als een mooi 
nieuw woongebied met natuur en veel water. D66 is blij met dit akkoord. 
 
De heer Kapteijn: GL was, is en blijft tegen bebouwing van de Gnephoek. Woningbouw is 
noodzakelijk maar dat kan ook op andere locaties. Bovendien is de exploitatie van het masterplan 
niet rond te krijgen. Gl stemt tegen dit voorstel. 
 
Mevrouw Verloop; FvD is tegen dit voorstel vanwege de onduidelijkheid over de financiële risico’s 
en het gebrek aan transparantie over de kosten voor de gemeente. 
 
De raad besluit met 30 stemmen voor en 6 stemmen tegen (GL en FvD) geen wensen en 
bedenkingen te uiten op:  
a. HAG-5: ‘Hoofdlijnenakkoord Gnephoek’ en  
b. HAG-3: ‘Aanvullende afspraken GEM Gnephoek’. 
 

11. Begroting wijziging MFA Zwammerdam 
Stemverklaringen 
Mevrouw Verloop: zij stemt voor dit voorstel maar heeft wel haar zorgen over de financiën, en over 
de mogelijkheid dat Scope en Junis alsnog afhaken en dat de lasten dan voor de gemeente zullen 
zijn. Daarnaast zien zij duurzaamheidsmaatregelen die de kosten verder verhogen met hogere 
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rekeningen voor inwoners als gevolg. De MFA moet toekomstbestendig en financieel verantwoord 
worden gerealiseerd. Daarom stemt zij voor dit krediet maar uit zij wel serieuze bedenkingen. 
De heer Straver: dit is een voorbeeld waarbij foutief door de gemeente is gehandeld bij het 
vaststellen van het bestemmingsplan, waardoor er ruimte ontstaat voor procedures en deze enorme 
kostenoverschrijdingen. 
 
De raad besluit unaniem de begrotingswijziging vast te stellen voor een aanvullend 
investeringskrediet voor de bouw van het schooldeel, het gymzaaldeel en het buurthuisdeel van de 
nieuwe MFA Zwammerdam. 
 

12. Moties vreemd 
Motie Huisvesting arbeidsmigranten  
De heer Straver geeft een toelichting op de motie waarin de raad gevraagd wordt zich uit te spreken 
om, voorafgaand aan de vaststelling van het beleid over huisvesting arbeidsmigranten, geen 
medewerking (zoals planologische) te verlenen aan initiatieven voor grootschalige huisvesting voor 
arbeidsmigranten in de gemeente; dat de raad van tevoren betrokken wil worden bij 
collegevoornemens ten aanzien van de huisvesting van arbeidsmigranten en dat de raad niet 
meewerkt aan zulke huisvesting aan de Middelburgseweg / Wijkdijk te Boskoop. 
 
Wethouder Breeuwsma ziet de motie als een bevestiging van hetgeen eerder in de commissie SMD 
hierover is afgesproken, waarbij een feitenrelaas wordt opgesteld en verschillende scenario’s voor 
huisvesting voor arbeidsmigranten worden uitgewerkt. De vraag is wat onder “zulke” huisvesting 
wordt verstaan? De wethouder gaat ook in gesprek met omwonenden en initiatiefnemer. Hij laat het 
oordeel over deze motie aan de raad. 
 
Na een schorsing wordt het dictum van de motie als volgt gewijzigd en ingediend: 
De raad spreekt uit:  
➢ voorafgaand aan de vaststelling van dat beleid geen medewerking (zoals planologische) te 

verlenen aan initiatieven voor grootschalige huisvesting voor arbeidsmigranten in de 
gemeente; 

➢ en tevoren betrokken wil worden bij collegevoornemens ten aanzien van de huisvesting van 
arbeidsmigranten; 

➢ aldus niet mee te werken aan (geschrapt : zulke) arbeidsmigrantenhuisvesting aan de 
Middelburgseweg / Wijkdijk te Boskoop. 

 
De gewijzigde motie wordt in stemming gebracht en aangenomen met 20 stemmen voor en 16 
stemmen tegen (NE, CDA en D66). 
 
Motie inzake concretisering Global Goals 
Toelichting door mevrouw Verloop. In de motie wordt het college gevraagd meer uitleg en 
helderheid te geven over de concrete uitvoering van deze doelen. Het gaat daarbij om doelen als 
minder armoede, betaalbare en schone energie, schoon water, beter onderwijs en meer 
gezondheid. 
Vanuit de raad worden suggesties gedaan om met beperkte middelen uitvoering te kunnen geven 
aan deze motie, bijvoorbeeld door in elk raadsvoorstel een paragraaf hierover op te nemen, 1x per 
jaar te rapporteren of door gebruik te maken van de monitor brede welvaart. Dat draagt bij aan 
onze uitstraling als Global Goal gemeente. 
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Wethouder Van den Ham merkt op dat in de geest van de motie wordt gewerkt. Hij vindt de motie 
sympathiek en gehoord hebbend de suggesties van de raad zal het college de motie overnemen. 
De motie wordt niet in stemming gebracht. 
 

13. Sluiting 
De vergadering wordt om 23:50 uur gesloten. 
Vastgesteld in de openbare vergadering van 22 mei 2025, 
 
De voorzitter,                          de griffier, 

{{esl:Signer2:Capture:size(200,50)}}          {{esl:Signer1:Capture:size(200,50)}} 
 
 {{esl:Signer2:SignerName:size(200,20)}} {{esl:Signer1:SignerName:size(200,20)}} 
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Amendement 

Aangenomen 

  
Agendapunt 5. Raadsvergadering 17 april 2025 

 
Onderwerp: Debat over de actuele politieke ontwikkelingen 

  
De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 17 april 2025 
  
 
Ondergetekende(n) stelt/stellen het volgende amendement voor:  

 

Het huidige raadsbesluit aan te passen naar: 

1. Het college te verzoeken een overzicht op te stellen van bestuurlijke thema’s en 
uitvoeringsopgaven voor het komende jaar, als input voor de inhoudelijke uitwerking op de in het 
komende jaar aan de orde zijnde (grote) thema’s; 

2. Een themasessie te organiseren in april/mei, waarin samen met de voltallige raad de inhoudelijke 
kaders van het brede raadsprogramma worden uitgewerkt; 

 

Als overeenstemming is bereikt op punt 2 kan er besloten tot: 
 

3. Het uit spreken dat er voor de resterende bestuursperiode wordt gekozen voor brede 
samenwerking in de raad, gebaseerd op gedeelde inhoudelijke prioriteiten en zonder vorming van 
een nieuwe coalitie;  

4. Een zorgvuldig en vertrouwelijk proces voor de benoeming van een tijdelijke, externe wethouder(s), 
gericht op versterking op specifieke inhoudelijke dossiers, in afstemming met de behoeften van het 
college, ook qua portefeuilleverdeling. Alle fracties kunnen vertrouwelijk kandidaten aandragen. De 
raad besluit uiterlijk in mei over de benoeming;  

5. De voortgang op het brede raadsprogramma periodiek te bespreken, bij voorkeur in samenhang 
met reguliere rapportages zoals de kwartaalrapportages.   
 

 

  

PvdA    GroenLinks   CDA   D66    
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Ernst-Jan Straver  Jose Huls  Jeroen van Gool  Maurits de Vries   

 

ChristenUnie  SGP  ONS Alphen  
Carolien Blom  Hans van Kuijk     Peter Versteeg 

 

 

 

 

 

 

Bijlage 1 

Tijdstabel 
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Motie vreemd huisvesting arbeidsmigranten 
 

AANGENOMEN 
Deze motie hoort bij de vergadering van de raad van Alphen aan den Rijn van 17 april 2025 
 
Overwegende 
- dat in de commissievergadering Sociaal en maatschappelijk domein van 3 april 2025 beraadslaagd is 

over het voornemen van een bedrijf om aan de Middelburgseweg / Wijkdijk te Boskoop grootschalig 
huisvesting voor arbeidsmigranten te realiseren; 

- dat mede daarbij is gebleken dat huisvesting van arbeidsmigranten fundamentele bezinning behoeft, 
onder andere met betrekking tot de vragen 

o of en in hoeverre de gemeenteraad planologische medewerking zou moeten verlenen aan 
dergelijke huisvesting; 

o mede in het licht van de vraag of bedrijven die steunen op de grootschalige inzet van 
arbeidsmigranten werkelijk toekomst hebben in Nederland; 

o en indien huisvesting geboden moet worden, wellicht tijdens een transitieperiode, welke 
locaties daarvoor in aanmerking komen, welke schaal zulke locaties zouden moeten hebben en 
welke bedrijven de exploitatie ter hand zouden moeten nemen; 

- dat de door de initiatiefnemer gekozen locatie zich buiten het dorp en ver van voorzieningen bevindt, 
en met beperkte verkeersmogelijkheden in een gebied dat zich bij uitstek leent voor 
natuurontwikkeling;  

- dat de Intergemeentelijke Structuurvisie Greenport regio Boskoop partiële herziening 2020 waarin 
slechts gezegd is dat er zoeklocaties voor huisvesting van arbeidsmigranten zijn, onvoldoende basis 
voor de benodigde bezinning op het vraagstuk biedt en overigens is opgevolgd door de nu geldende 
Omgevingsvisie ‘Groene gemeente met lef”; 

 
Verzoekt het college 
- een beleidsvoorstel aan de raad te doen ten aanzien van de huisvesting arbeidsmigranten in de 

gemeente; 
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Spreekt uit 
➢ voorafgaand aan de vaststelling van dat beleid geen medewerking (zoals planologische) te verlenen aan 

initiatieven voor grootschalige huisvesting voor arbeidsmigranten in de gemeente; 
➢ en tevoren betrokken wil worden bij collegevoornemens ten aanzien van de huisvesting van 

arbeidsmigranten; 
➢ aldus niet mee te werken aan arbeidsmigrantenhuisvesting aan de Middelburgseweg / Wijkdijk te 

Boskoop. 

 
  
en gaat over tot de orde van de dag.  
  
  
Namens de fractie:          
PvdA             GroenLinks               Alphen voor Elkaar    ONS Alphen 
        
Ernst-Jan Straver     René Driesen                Ginet  Groep                 Peter Versteeg 
 
 
ChristenUnie              VVD 
 
Caroline Blom            Raymond Vlieland 
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TOEZEGGING 
 
Motie vreemd: Transparantie over Global goals in het gemeentebeleid 

De Raad van de Gemeente Alphen aan den Rijn, in vergadering bijeen op 17 april 2025 

Sinds september 2019 is onze gemeente officieel een Global Goals-gemeente, waarmee we ons 
hebben aangesloten bij de VNG-campagne “Gemeenten4GlobalGoals”. Deze campagne is een 
initiatief van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) en moedigt gemeenten aan om 
de Sustainable Development Goals (SDG's) van de Verenigde Naties te omarmen. Hoewel de 
gemeente aangeeft bij te dragen aan deze doelen, blijkt uit de beantwoording van onze 
schriftelijke vragen op 12 februari 2025 dat de concrete uitvoering en bijdrage niet zichtbaar 
worden gemaakt in het gemeentelijk beleid en communicatie. Deze motie verzoekt het college om 
volledige transparantie te bieden over de betrokkenheid bij de SDG's in het gemeentebeleid en de 
communicatie naar de raad en de inwoners. 

Overwegende dat: 

• De gemeente Alphen aan den Rijn sinds september 2019 een Global Goals-gemeente is 
geworden door deel te nemen aan de VNG-campagne “Gemeenten4GlobalGoals”, maar de 
gemeente tot op heden geen transparantie biedt over de concrete uitvoering van de 
betrokkenheid bij de Sustainable Development Goals (SDG's); 

• Het college van burgemeester en wethouders heeft aangegeven dat er weliswaar 
bijgedragen wordt aan de SDG's, maar deze bijdragen worden niet expliciet zichtbaar 
gemaakt in het gemeentelijke beleid of communicatiekanalen, wat leidt tot een gebrek aan 
transparantie en verantwoording naar de gemeenteraad en inwoners; 

• Het voor de gemeenteraad en inwoners van groot belang is om inzicht te krijgen in de 
keuzes die de gemeente maakt, vooral wanneer het gaat om de invloed van mondiale 
doelen zoals de SDG's op lokaal beleid en besluitvorming. 

Verzoekt het college: 
 
1. Openheid van zaken te geven over de bijdrage van de gemeente aan de Global Goals door 
bij relevante beleidsstukken en uitvoeringsprogramma’s  expliciet te vermelden welke SDG's 
worden ondersteund en op welke manier het beleid daaraan bijdraagt.  

2. De gemeentelijke communicatiekanalen, zoals de gemeentelijke website en 
raadsvoorstellen, te gebruiken voor het zichtbaar maken van de verbinding tussen 
gemeentelijk beleid en de SDG's,  

3. Periodiek, in een rapportage aan de raad, de voortgang en resultaten te presenteren van de 
acties die de gemeente onderneemt in het kader van de SDG's, zodat de gemeenteraad 
effectief haar controlerende rol kan vervullen. 
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En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Forum voor Democratie   Alphen voor Elkaar    RijnGouweLokaal  VVD 

Filine Verloop  Erik van Kampen    Ank de Groot  Jesse Kuijpers 

 

Ons Alphen 

Robin van Heusden 

 


